# 德行大道 技承天工 MORALS IN MIND SKILLS IN HAND



地址: 江西省九江市十里大道1188号(十里校区) Address: 1188,Shili Road, Jiujiang City, Jiangxi Province (Shili campus)

邮编: 332007 Postcode: 332007

电话: 0792-8268206 Tel: 0792-8268206

传真: 0792-8252594 Fax: 0792-8252594 地址: 江西省九江市前进东路881号(濂溪校区)

Address: 881,Qianjin East Road, Jiujiang City,
Jiangxi Province (Lianxi campus)

邮编: 332006 Postcode: 332006

网址: http://www.jvtc.jx.cn Website: http://www.jvtc.jx.cn 邮箱: jvtc\_icec@163.com E-mail: ivtc\_icec@163.com



## 九江职业技术学院

Jiujiang Vocational and Technical College



Jiujiang Jiangxi



P01 学校简介 College Profile

P05 专业建设 Specialty Construction

P06 师资队伍 Teaching Staff

P07 人才培养 Talents Cultivation

P09 国际合作交流 International Cooperation and Exchange

P15 国际产能合作 International Cooperation in Production Capacity

P17 办学成果 College Achievements





## 学校简介 College Profile



九江职业技术学院创办于1960年,是经教育部批准成立的全日制普通高等学校,是江西省政府主办、省教育厅直属高职院校,位于人文底蕴深厚、自然风光秀丽的江西省九江市。

Jiujiang Vocational and Technical College, founded in 1960, is a full-time higher education institution approved by the Ministry of Education. It is a higher vocational college sponsored by the Jiangxi Province government and directly under Provincial Department of Education. It is located in Jiujiang City of Jiangxi Province with profound cultural heritage and beautiful natural scenery.

In 2003



通过全国首批高职高专院校人才培养工作水平 评估

Passed the evaluation of the talent training level of the first batch of higher vocational colleges in China

In 2004



被财政部确定为"中央与地方共建高校基础实验室院校"

Identified by the Ministry of Finance as a "basic laboratory college of colleges and universities jointly built by the central and local governments"

In 2007



成为全国15个重点建设的"国防科技工业职业教育实训基地",同年被财政部确定为"中央与地方共建 高校特色优势学科实验室院校"

Became one of the 15 key Vocational Training Bases for National Defense Industry and in the same year, identified by the Ministry of Finance as a "laboratory college of characteristic superior disciplines of colleges and universities jointly built by the central and local governments"

In 2010



建成"国家示范性高职院校",同年被评为"全国机械行业骨干职业院校"

Established as a "national demonstration higher vocational college" and rated as one of the "National Machinery Industry Backbone Vocational Colleges" in the same year

In 2014

成为江西省首批联合培养应用技术型本科人才 试点院校

Became the first batch of pilot colleges for joint application of technical and applied undergraduate talents in Jiangxi Province

In 2019



被教育部确定为"国家优质专科高等职业院校", 同年成功入选"中国特色高水平高职学校"建设 单位

Identified by the Ministry of Education as a "National High-quality Higher Vocational College", and selected by the Ministry of Education and the Ministry of Finance as a construction unit of "High-quality Higher Vocational College with Chinese Characteristics" in the same year

成为江西省重点支持的"高水平高等职业院校"

In 2018

Became a "high-quality higher vocational college" supported by Jiangxi Province





### 学校建有十里、濂溪两个校区,校园面积近1500亩。

The college has two campuses, Lianxi and Shili, covering an area of nearly 100 hectares.



全日制在校生近2万人 Nearly 20,000 full-time students



343个专业实验实训室 343professional experimental training rooms



教学仪器设备总值近3.2亿元

320 million Yuan worth of teaching instruments and equipment



学校秉承"德行大道、技承天工"校训精神,弘扬船舶军工办学优良传统,坚持植根船舶、立足江西、面向世界,强化党建引领,深化改革创新,不断增强适应性和贡献力,走出了一条服务中国船舶工业和江西经济社会的特色发展之路。

The college following the school motto of "Morals in Mind, Skills in Hand", develops and expands the fine tradition of the shipbuilding military industry adhere to the root of the ship, based in Jiangxi, facing the world, strengthens the leadership of party building, continues reform and innovation, and deepens the integration of industry and education. It also continuously enhances the adaptability and contribution, and comes out of a special development path to serve the shipbuilding industry and Jiangxi's economy and society.



学校积极服务地方经济和产业发展,建有国家数控紧缺人才培养基地、全国内河船员教育和培训基地、教育部职业院校校长培训培育基地、国家"双师型"教师培训基地等一批国家级培训基地,产教融合、校企合作典型做法被中央电视台《新闻联播》等媒体深度报道。

The College actively serves the local economic and industrial development. We have established the national training bases of numerical control technology for urgently-needed skilled personnel, national education and training bases for crew members of vessels in inland waters, the training bases of the Ministry of Education for the presidents of vocational schools, and national training bases for "Double-Skilled" teachers. Our typical practices in industry-education integration and school-enterprise cooperation have been reported by CCTV News and other media.



## 专业建设 Specialty Construction

学校设有八个二级学院、四个教学部,形成以智能制造、船舶工程、物联网应用为主要特色,建筑工程、商贸物流、财税金融等多门类协调发展的十大专业群、71个专业,入选国家高水平专业群2个,省级特色优势专业5个,教育部认定国家骨干专业7个,9个专业联合开展本科层次人才培养。主持建设国家级职业教育专业教学资源库1项,荣获全国教材建设一等奖1项、国家级教学成果奖4项、省级教学成果奖42项,获评国家级精品课程、精品在线开放课程7门,省级精品课程、精品在线开放课程122门。

JVTC consists of 8 schools and 4 departments which formed 10 specialty clusters of 71 majors with intelligent manufacturing, ship engineering and Internet of Things application as the main features and coordinated development of multiple disciplines such as construction engineering, commerce and logistics, finance and taxation. The college has 2 national high-level specialty clusters, 5 provincial specialties with advantages, 7 national backbone specialties identified by the Ministry of Education, and 9 specialties jointly carrying out undergraduate-level talent training. JVTC presided over the construction of 1 national professional teaching resource library for vocational education. The faculty won 1 national teaching material construction first prize, 4 national teaching achievement awards and 42 provincial teaching achievement awards. JVTC was also awarded 7 national high-quality courses and high-quality online open courses, 122 provincial high-quality courses and high-quality online open courses.

#### faculty, 143 people were awarded the special allowance of 供热通风与空调工程技术 轮机工程技术 机械产品检测检验技术 船舶工程技术 应用电子技术 计算机网络技术 物联网应用技术 Mechanical Product Internet of Heating, Ventilation and Air Conditioning the State Council, national model teachers. 焊接技术与自动化 电子信息工程技术 嵌入式技术与应用 船舶检验 航海技术 船舶电气工程技术 电气自动化技术 软件技术 模具设计与制造 工业机器人 智能制造 航空装备 机械制造与自动化 机械产品检测检验技术 数控设备应用与维护 电气自动化技术 智能控制技术 飞行器制造技术 建筑智能化工程技术 建筑工程技术 建筑室内设计 汽车智能技术 汽车制造与装配技术 黄炎培职业教育奖颁奖大会 Interior Architecture Automotive Electronic Urban Rail Transit The Huang Yanpei Outstanding Teacher of Vocational Education 新能源汽车技术 汽车营销与服务 汽车检测与维修技术 Mobile Technology Marketing and Service New Energy Vehicle Technology 投资与理财 移动互联应用技术 云计算技术与应用 国际金融 人工智能 商务英语 大数据技术与运用 虚拟现实应用技术 Big Data Technology and Applica 物流管理 商务数据分析与应用 连锁经营管理 数字 艺术设计 电子商务技术 人力资源管理 移动商务 工商企业管理 游戏设计 数字媒体应用技术

## 师资队伍 Teaching Staff

学校现有专任教师1234人,具有高级专业技术职务人员358人,具有硕士、博士学位554人,拥有国家级教学团队、教学创新团队4个,省级教学团队、教学创新团队12个,省级大师工作室5个,国家级"双师型"教师培训基地2个、省级"双师型"教师培养培训基地与"双师型"名师工作室4个,拥有国务院特殊津贴获得者、全国模范教师、全国职业教育先进个人等143人。

The college has 1,234 full-time teachers, 358 of which have senior professional and technical positions, and 554 of which have a master's or doctoral degree. It has 4 national teaching teams and teaching innovation teams, 12 provincial teaching teams and teaching innovation teams, 5 provincial master studios, 2 national "double-position" teacher training bases, 4 provincial "double-position" teacher training bases and "double-position" master teacher studios. Among the faculty, 143 people were awarded the special allowance of the State Council, national model teachers.



国家级船舶工程技术教学创新团队





国家级软件技术教学创新团队

The State-level Software Technology
Teaching Innovation Team



国家级数控技术专业教学团队

The State-level Numerical Control



船舶工程技术专业教学团队

Marine Engineering Technology Teaching Team



## 人才培养 Talents Cultivation

**Talents** Cultivation 学校持续完善"德技并修、工学结合"人才培养体系,主持建设国家级职业教育专业 教学资源库1个,荣获国家级教学成果奖4项、省级教学成果奖42项;牵头与行业龙

头企业共建职教集团2个、产业学院3个,与中国船舶两大集团公司等300余家单位合作建立了稳定的 校外实习实训基地和就业基地。近三年,学生在国际、国家级、省级大赛获奖1100多项,其中国际、国家 级一类赛特等奖一等奖36项,毕业生毕业去向落实率连续多年稳居95%以上,涌现了一大批"中船重工 首席技能专家""全国技术能手""全国青年岗位能手"等科技人才和创业典型。

The College continuously improves the talent training system of "morality-technology integration and work-study combination". We have presided over the construction of one national vocational education professional teaching resources database; won four national teaching achievement awards, 42 provincial teaching achievement awards. We have constructed two vocational education groups and three industrial institutes together with leading enterprises in the industry; and established stable off-campus internship and training bases and employment bases with more than 300 units including the two biggest shipping group companies of China. In recent three years, our students have won more than 1,100 awards in international, national and provincial competitions, including 36 first prizes and special prizes in international and national Level 1 competitions. Our graduate employment rate has remained more than 95% for consecutive years. We have output a large number of science and technology professionals and typical entrepreneurs, including "chief technical experts of CSIC", "national technical experts" and "national youth post experts".



学校党委书记胡永红应邀参加 首届世界职业技术教育发展大会

Mr. Hu Yonghong, Secretary of the Party Committee of JVTC, was invited to attend the First World Vocational and **Technical Education Development Conference** 

南非2018"一带一路"暨金砖国家技能发展与技术 创新大赛一等奖 The BRICS 2018 Future Skill Challenge First Prize







学校建筑工程学院优秀毕业生李美华设计师获 第八届筑巢奖

Li Meihua, an outstanding graduate of Architecture and Engineering School, won the 8th NEST AWARD



The 2019 Belt & Road and BRICS Skill Development & Technology Innovation Competition **Group Second Prize** 



## 第三届"蓝桥杯"国际赛一等奖、二等奖

**LAN QIAO International Collegiate Programming Contest** First Prize and Second Prize







首届世界职业院校技能大赛 虚拟现实(VR)设计与制作 银牌 The First World Vocational College **Skills Competition Virtual Reality** (VR) Design and Production Project Silver Medal



中英"一带一路"国际青年创新创业技能大赛

China-UK "OBOR" International Youth Innovation and **Enterprise Skills Competition** 





## 国际合作交流

### **International Cooperation and Exchange**

学校紧密围绕职业教育对外开放目标,积极响应"一带一路"教育行动,坚持"引进来",服务"走出去",助力"再提升"。与德国、加拿大、澳大利亚、泰国、马来西亚、巴基斯坦等10个国家及地区的40余所院校机构建立了教师交流、学生交换、学分互认等友好合作关系,依托中国教育国际交流协会、中英现代学徒制教育合作发展联盟、金砖国家职教联盟等平台,入选国家"百千万"交流计划项目院校、"中国一东盟"双百职校强强合作旗舰计划,做优、做强、做特中外人文交流、教育交流、技术交流,助力实现中外"硬联通、软联通、心联通"。

The College aligns it with the strategy for the opening up of China's vocational education, actively responds to the Belt and Road education action, persists in "bringing in" and "going global", and strives for further improvement. At present, the College has established friendly ties with more than 40 colleges and universities in 10 countries and regions including Germany, Canada, Australia, Thailand, Malaysia, and Pakistan for teachers' communication, student exchange, and mutual recognition of credits. Relying on such platforms as the China Education Association for International Exchange, the Sino-British Apprenticeship Education Cooperation Development Alliance, and BRICS TVET Cooperation Alliance, it has been shortlisted for the "PathPro" Program and the China-ASEAN Double Hundred Flagship Program for Vocational Collaboration, and it has made efforts to improve and strengthen foreign exchanges in people-to-people bonds, education, and technology and facilitate interconnectivity of infrastructure, soft strength, and people-to-people bonds.



























中加合作班开学典礼

Opening Ceremony of the Joint Program between JVTC, China and Sault College. Canada



中加新生见面会

Freshman Orientation Conference between Sault College , Canada & JVTC, China

## Sino-Canada •

2017年5月,学校成功获批与加拿大瀑布应用艺术与技术学院合作举办汽车检测与维修 枝术专业专科学历教育项目,开展双方互访、专业共研、师资互派、学分互认、质量评估等项目, 成功联合培养学生6届,学生EFL语言测试通过率及中外双方毕业证取证率均达100%。

In May 2017, the college was successfully approved to cooperate with Sault College of Applied Arts and Technology to hold college degree education program in the automobile inspection and maintenance technology, to carried out projects such as mutual visits, joint professional research, mutual assignment of teachers, mutual recognition of credits, and quality assessment, and successfully jointly trained students for 6 years, the passing rate of EFL language test and the proof-taking rate of Chinese and foreign graduates are both 100%.



省厅批复函

Provincial Education Department Approval Document for JVTC-Sault College Project



中加首届合作班开学典礼

Opening Ceremony of the First Sino-Canada Cooperation Class



中加质量评估学术交流会议

Sino-Canada Quality Assessment Academic Exchange Meeting



外籍专家示范课

Demonstration Class for Foreign Experts





1









### 江西省教育厅文件

美于同意九江职业技术学院与德国F+U 萨克森吸油企调学院合作华苏大小拉溯 与维修技术专业专科教育项目的批复 人共享出生专业。

省厅关于与德国F+U萨克森职 业培训学院合作举办汽车检测 与维修技术专业专科教育项目 的批复

Provincial Education Department pprovalDocument for JVTC-F+U Sachsen Project

## 💌 Sino-German 🛑



In May 2018, the College was approved to cooperate with Germany F+U Sachsen gGmbH to hold a junior college education program for automobile inspection and maintenance technology, carry out school-enterprise co-construction, teacher training, course co-construction, certificate competition and other programs, and successfully cultivate students for 5 sessions.







Sino-Korea 📀

学校先后与韩国清州大学、韩国草堂大学建立密切合作关系。与韩国清州大学共建"韩语文化中心",选派2批次学生赴韩交流学习,与韩国草堂大学开展人才培养、学术交流等特色项目。

The college has established close cooperative relations with Cheongju University and Chodang University, jointly built "Korean Center" with Cheongju University, and send 2 batches of students to Cheongju University for exchange and study; It has signed a memorandum of cooperation with Korea's Chodang University, and reached a high degree of cooperation on personnel training, academic exchanges, educational cooperation projects, etc.



















学校先后与泰国曼谷职业教育中心、泰国中部三区职业教育中心、泰国中部一区职业教育中心及下属多所优质高职院校建立密切合作关系。2019年,在泰国巴真武里技术学院成立泰国海外分校,依托"互联网+境内外双办学实体",深化"学历教育+非学历教育+技能培训"培养体系,优化"汉语文化+专业技能+企业服务"培养内容,组织开展"行知团""天工营"泰国教育部海外(中国)师生特色研修项目,招收培养了一批熟悉中国文化、精通专业技能、服务中外产业发展的国际技术技能人才。

The College has successively established close cooperative ties with Bangkok Vocational Education Center of Thailand, Central Region 3 institution of Vocational Education, Central Region 1 institution of Vocational Education and some of their high-quality subordinate vocational





colleges. In 2019, the College set up a Thai overseas branch in Prachinburi Technical College, Thailand. Relying on the form of "Internet + domestic and foreign dual educational entities", the College has deepened the cultivation system of "degree education + non-degree education + skills training" and optimized the educational content of "the culture of the Chinese language + professional skills + enterprise services". It has organized the "Xingzhi Group" and "Tiangong Camp" overseas (Chinese) special teacher and student training programs of the Ministry of Education of Thailand, and recruited and trained a large number of international technical and skilled talents who are not only familiar with Chinese culture but also proficient in professional skills to serve the development of domestic and foreign industries.



## 国际产能合作

## International cooperation in production capacity

学校牵头成立中德职教产教融合联盟(SGAEE),与深圳招港国际等"走出去"企业共建"一带一路"国际技能人才培养基地、海外员工技能培训基地、学生海外实习就业基地、海外技术服务站等8个,开发"中文+职业技能"国际精品在线课等"中文+"项目资源18项,面向泰国教育部下属院校师生开展"中文+职业技能"培训5期200余人次,在校生国(境)外实习3000余人日。





Also, the College has led the establishment of the Sino-German Alliance of Enterprises and Education (SGAEE), and jointly built eight "Belt and Road" international skills training bases, overseas staff skills training bases, students' overseas internship and employment bases, and overseas technical service stations with enterprises "going global" like Shenzhen Zhaogang International Engineering Co., Ltd. It has developed 18 "Chinese +" project resources such as "Chinese + vocational skills" international high-quality online courses, and carried out five "Chinese + vocational skills" training sessions for more than 200 teachers and students of colleges and universities under the Ministry of Education of Thailand. It has provided more than 3,000 instances of domestic and overseas internships for on-campus students.













学校作为"鲁班工坊"建设联盟副理事长单位,带动区域共建教育部"鲁班工坊建设联盟",协同开展职业教育与培训、教育教学资源开发等项目,形成服务"一带一路"建设的特色品牌和优质成果,在中国教育线上展、全国鲁班工坊建设联盟大会、省教育外事工会会议等国内外国际会议论坛面向百余所中外院校机构进行成果分享和经验交流。

As the vice president unit of the Luban Workshop Construction Alliance, the College has partnered with regional organizations to build the Luban Workshop Construction Alliance of the Ministry of Education and undertake programs concerning vocational education and training, and education and teaching resource development. So far, it has created characteristic brands and high-quality achievements for the Belt and Road Initiative. In addition, the College has shared achievements and experiences with more than 100 Chinese and foreign universities and colleges at domestic and international conferences and forums, such as the China International Education Exhibition Tour (Online), National Conference of Luban Workshop Construction Alliance, and Jiangxi Provincial Education Foreign Affairs Conference.



## 力学成果 College Achievements

### 中国特色高水平高职学校立项建设单位

Construction Unit of "High-quality Higher Vocational College with Chinese Characteristics and Major Construction"

### 全国高职院校育人成效50强

Top 50 National Higher Vocational Colleges of Internship Management

### 全国高职院校教学资源50强

Top 50 National Higher Vocational Colleges of Teaching Resources

### 全国职业院校教学管理50强

Top 50 National Higher Vocational Colleges of Teaching Management

### 全国职业院校实习管理50强

Top 50 National Higher Vocational Colleges of Internship Management

#### 亚太职业院校影响力50强

Top 50 Asia-Pacific Vocational Colleges

### 全国职业教育先进单位

National Advanced Institution for Vocational Education

### 全国毕业生就业典型经验高校

National Graduate Employment Experienced College

### 教育部第三批国防教育特色学校

The Third Batch of Characteristic Schools for National Defense Education by the Ministry of Education

### 全国民主管理先进单位

National Democratic Management Advanced Unit

### 江西省文明单位

Civilized Unit of Jiangxi Province

### 江西省文明校园

Civilized Campus of Jiangxi Province





国防教育特色学校

中华人民共和国教育部



第一届江西省文明校园





